
Ako ste sa dostali k stre-
lectvu a poľovníctvu?
Môj otec je lesník, poľov-
ník a pôsobil ako poľovný 

hospodár, vyrastal som teda v po-
ľovníckom prostredí v horárni. Prá-
ve tu sa dialo mnoho činností súvi-
siacich s poľovníctvom – obhliadka 
ulovenej zveri, trofejí, delenie divi-
ny. S otcom som od malička cho-
dieval do lesa a tam som pochopil 
pravé poslanie poľovníctva. Pamä-
tám sa, že ako päťročnému mi kúpil 
hračkársku pušku – winchestrovku. 
Vysvetlil mi ako správne mieriť, 
takže v útlom veku som získal ten 
najdôležitejší strelecký základ. Ne-
skôr som dostal vzduchovku Slávia 
630 a súťažil v streľbe za základnú 
školu v Domaniži. Strelnica bola 
hneď vedľa domu, takže podmien-
ky v detstve som mal vynikajúce. 

Športová streľba vás sprevádza 
od malička. Spomínate si na svoje 
prvé veľké víťazstvo?
Čo sa týka vzduchovky, v roku 
1988 sme spolu so sestrou vyhrali 
olympiádu mládeže v Považskej 
Bystrici. Ja som zvíťazil vo svo-
jej kategórii, ona medzi dievčata-
mi. Zároveň sme obsadili aj prvé 
miesto v súťaži dvojíc. Bol to skve-
lý pocit a vynikajúca motivácia. 

Máte obľúbené zbrane?
Pokiaľ ide o poľovníctvo, som po-
merne konzervatívny. Nikdy som 
nepatril k fanúšikom amerických 
výrobcov, skôr inklinujem k čes-
kým, nemeckým a rakúskym zbro-
jovkám. Na vzduchové disciplíny 
mám Feinwerkbau P70, na maloka-
librové som mal Walther, v súčas-
nosti používam Anschütz.

Ak by sa dalo, vymenili by ste ich?
V športovej streľbe rozhoduje naj-
mä hlava a tréning, takže zbrane, 
ktoré používam, by som isto neme-
nil. Čo sa týka poľovníctva, treba 
zdôrazniť, že výstrel je to posledné. 
O zver sa treba najprv dlho starať 
a na tento fakt v súčasnosti mnohí 
zabúdajú. Ako poľovník mám skôr 
tendenciu približovať sa k lovenej 
zveri, hoci by som mal možnosť 
vystreliť aj na väčšiu vzdialenosť. 
Už okolo zbraní nešpekulujem tak 

Nie som 
superman
VÝSTREL JE TO POSLEDNÉ
Strelecký neúspech sa zväčša začína pri 
starostlivosti o zbraň, hovorí poľovník, vábič 
zveri, reprezentačný tréner a strelec v disciplíne 
bežiaci terč 30+30 Mgr. Peter Plánovský.

rozhovor
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intenzívne ako za mladi. Isteže, treba ísť 
s dobou, no pri love je podstatný príslušný 
kaliber a správna vzdialenosť. Prehnané 
experimentovanie nie je vôbec potrebné. 

Ako často trénujete?
Prakticky každý deň. Niektoré veci musíme 
robiť všetci, iné závisia od individuálneho 
posúdenia. Celkový systém kondičného 
a streleckého tréningu je perfektne prepra-
covaný, mimoriadne komplexný a veľmi 
dôležitý. Jednoznačne ho treba dodržiavať. 
Samozrejme, sú oblasti, v ktorých máme 
určitú voľnosť. Niekto uprednostňuje bi-
cyklovanie, mne vyhovuje posilňovanie, 
ľadový hokej, plávanie a – pochopiteľne – 
regenerácia. Na rozvíjanie reflexov je pre 
strelcov výnimočne vhodný stolný tenis. 

Nevyhnutnou podmienkou je aj psychic-
ká pohoda. Ako ju dosahujete?
Som veľmi vďačný, že môžeme spolu-
pracovať so športovým psychológom To-
mášom Gurským. Úprimne povedané, ne-
viem si predstaviť, ako by sme sa bez neho 
zaobišli. Dôležité je aj fyzické zdravie, bez 
neho sotva nájdete psychickú pohodu. Pre 
mňa je najlepším relaxom pobyt v prírode, 
v tomto mi poľovníctvo nesmierne pomá-
ha. 

Ako sa pred súťažou koncentrujete? 
Máte nejaké rituály?
Predovšetkým sa snažím byť pokojný. 
Stretnem sa s kamarátmi, žartujeme. Za 
rituál by som mohol označiť dobrú večeru, 
tú si pred pretekmi nikdy neodpustím, zato 
ráno pred súťažou nikdy nejem. Okrem 
toho v prostredí, ktoré dobre poznám, 
deň pred pretekmi na oficiálnom tréningu 
nikdy nestrieľam. Viem, na čo mám, svoju 

Peter Plánovský 
po úspešnej 

poľovačke na 
svojho prvého 

jeleňa.

Zelená ul. č. 974/6, 900 42 Dunajská Lužná
Kontakt: tel.: +421 903 425 935, len fax: +421 2 459 811 83

e-mail: info@polovnictvo-pk.sk
Navštívte náš internetový obchod na stránke: www.polovnictvo-pk.sk

Výrobky:
l  svietiace mieridlá na zbrane – RUBY
l  kolimátory zn. SIGHTMARKT
l  ako výhradný distribútor pre SR ponúkame 

puškohľady a ďalekohľady VIXEN!!!
l  taktické svietidlá OLIGHT, NEXTORCH a QAROT
l  monitorovacie kamery pre poľovníkov
l  veľa ďalších doplnkov pre poľovníkov
l  NOVINKA: batohy a ľadvinky zn. VIXEN!!!

Ponúka k odberu pre veľkoodberateľov a maloodberateľov (iba dobierkou):

Novinky len u nás:

Tekuté vnadidlo na 
vysokú zver Stump Likker:
Objem: 2,8 l (aplikuje sa na 
pne, stromy, kríky – najväčší 
účinok prvých 20 dní)
Cena: 19,95 C s DPH

Vnadidlo na diviaky, 
jeleniu zver a medvede 

PIG OUT s vôňou 
ovocia, sladkých bobúľ 

a melasy:
Balenie 4,5 l

Cena: 26 C s DPH

Vnadidlo na 
diviaky HOG WILD 
(granuly):
Hmotnosť: 1,8 kg 
(zmiešať s 25 kg 
kukurice, obilia 
a pod.)
Cena: 19,95 C 
s DPH

Ako výhradný distribútor pre SR ponúkame ďalekohľady a puškohľady renomovanej japonskej 
firmy    pre veľkoodberateľov aj pre maloodberateľov (iba dobierkou), napríklad:

Puškohľad VIXEN na ďalekú streľbu 5-20x50 LRT (Duplex) 
so svietiacim bodom, nastavovaním paralaxy,  
tubusom 30 mm a 30-ročnou zárukou

Puškohľad 
VIXEN 2,5-10x56 
(4-Dot kríž) so 
svietiacim bodom, 
nastavovaním 
paralaxy, tubusom 
30 mm a 30-ročnou 
zárukou

Všetky ďalekohľady sú vyrábané výhradne v Japonsku. Sú plnené dusíkom, používajú výhradne optické prvky zo skla s mnohonásob-
nými antireflexnými vrstvami FULL MULTICOATING PRO, čo zabezpečuje brilantný a jasný obraz aj za znížených svetelných podmi-
enok. Ďalší sortiment ďalekohľadov a puškohľadov ako aj ich technické parametre nájdete na našej stránke www.polovnictvo-pk.sk.

Ďalekohľad VIXEN HANDY
EYE 22 x 50

– novinka na Slovenskom trhu:
Vynikajúci ďalekohľad vhodný 

pre športových strelcov, ako aj na 
pozorovanie na veľké vzdialenosti. 

V súprave je malá trojnožka 
a puzdro na nosenie.

Vnadidlo na diviaky 
– granuly do krmiva 

HOG HEAVEN:
Balenie 2,3 kg

Cena: 21 C s DPH

CRYING BIRD (vrieskajúci vták) na líšky:
Cena: 30 C s DPH
Akciová cena: 27 C

Fotopasca SCOUT GUARD SG 550V:
V súčasnosti najmenšia fotopasca! K zariadeniu je dodávaný ovládač s 1,7“ 

farebným displejom s možnosťou prezerania záberov a s testovacím robením 
záberov pri nastavovaní fotopasce. Ďalej je v balení upevňovací popruh, kábel 

k PC, kábel k TV, slovenský návod. Záruka je 24 mesiacov.
Cena: 198 C s DPH

Vnadidlo na vysokú, 
srnčiu a diviaky 
BEAST FEAST 
(granuly):
Hmotnosť 1,5 kg 
(zmiešať so 400 kg 
obilia, kukurice a pod.)
Cena: 19,95 C s DPH

Vnadidlo na 
vysokú zver Deer 
Cane (granuly):
Hmotnosť: 3 kg 

(aplikuje sa 
rozsypaním, 

obsahuje vitamíny 
a minerály)

Cena: 19,95 C 
s DPH

Vnadidlo na diviaky 
PIG LICKKOR:
Balenie 1 l
Cena: 21 C s DPH

Vnadidlo na 
vysokú zver  
C MORE BUCKS:
Vnadidlo
na jeleniu
zver 125 ml  
Cena: 13,95 C
s DPH

ROE na srncov:
Cena: 30 C

Akciová cena: 27 C

Dvojnožka na pušku 
BIPOD 30cm alebo 76 cm:
Cena: 99 alebo129 C

Tekuté vnadidlo na 
diviaky:

C MORE HOGS
Balenie 1,1 kg

Cena: 26,22 C s DPH

Okamžité vnadidlo na vysokú 
zver DEER NIP
Okamžité vnadidlo na diviaky 
WHIFF-IT HOG:
Pasta 220 g
Cena za kus: 19,95 C s DPH

Vábničky NORDIK MINI 
PREDATOR na líšky:
Cena: 20 C s DPH

K puškohľadom je teraz neoprénový chránič (návlek) zdarma!!!

PREDATOR Pre Tuned 
na líšky predladená:

Cena: 30 C
Akciová cena: 27 C

Cena:
1 169 H

Cena:
75 H

Cena: 450 H

Cena:
889 H

Cena:
959 H

Cena:
350 H

Cena:
999 H

Cena: 719 H
alebo 849 H

Najpopulárnejší a najpredávanejší binokulárny ďalekohľad VIXEN 
ATREK 8x56 DCF (Phase-Coated). Vynikajúci ďalekohľad na 
použitie za šera a v noci pre svoju vysokú svetelnosť (49)

Puškohľad VIXEN 1,5 – 4,5 x 24 alebo 1 -4 x 24 (4-Dot kríž) 
so svietiacim bodom, tubusom 30 mm a 30ročnou zárukou. 

Vynikajúci puškohľad na spoločné poľovačky!

Puškohľad VIXEN 2,5 – 10 x 
50 (4-Dot kríž) so svietiacim 

bodom, nastavovaním 
paralaxy, tubusom 30 mm 

a 30-ročnou zárukou

Puškohľad VIXEN 1,5 
– 6 x 42 (kríž Duplex) so 
svietiacim bodom, tubusom 
30 mm a 30-ročnou zárukou

Najnovšia novinka 
– senzácia medzi 

binokulármi po prví krát 
na Slovensku – VIXEN 
NEW FORESTA 8x56 
WP (Phase-Coated). 

Vynikajúci ďalekohľad 
pre večerné poľovačky 

s čistým a brilantným 
obrazom. Jeho 

svetelnosť je 49

in
z3

22

©
 a

rc
hí

v 
P.P

.

Zsolti MSI
matko, vpravo v inzerate treba opravit tu hrubicu:)
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zbraň mám v ruke, preto sa už zby-
točne neznervózňujem. 

Ktorý z dosiahnutých výsledkov si 
najviac ceníte?
Ťažko vyzdvihnúť jeden, každý 
úspech sa ráta. Fantastický bol rok 
1993, keď sme na majstrovstvách 
Európy v Brne po prvýkrát repre-
zentovali samostatné Slovensko. 
Náš tím vybojoval šesť medai-
lových pozícií, mne sa podarilo 
zvíťaziť v jednej a odniesť si titul 
majstra Európy. Úspešný bol rok 
1994, keď sme na MS v Miláne vy-
bojovali osem medailí a stal som sa 
majstrom sveta v olympijskej dis-
ciplíne a vicemajstrom sveta v dis-
ciplíne mix. Cením si aj titul maj-
stra Európy z roku 1997 z Varšavy, 
kde som súťažil už ako senior. Na 
50. majstrovstvách sveta v Mnícho-
ve 2010 sme získali štyri medaily 
a slovenskú medailovú zbierku za-
okrúhlili na číslo 50.

Kto najviac ovplyvnil váš strelecký 
a poľovnícky život? 
Bolo to viac ľudí. Tréneri – môj 

otec, páni Miloslav Ofúkaný, Ján 
Vodrážka, Vlastimil Šiška, Ján Jur-
čo, Bohumír Pokorný. S odstupom 
času môžem povedať, že najlepší 
bol Ján Jurčo. V streleckých začiat-
koch bol mojím vzorom Ján Ker-
miet. Neskôr, keď som už pôsobil 
aj na medzinárodných fórach, na-
šiel som veľmi dobrých kamarátov 
v Nemcovi Michaelovi Jakositsovi 
a Maďarovi Józsefovi Sikem, s kto-
rými sme si často pomáhali a radili. 
V poľovníctve to bol určite otec, od 
ktorého sa mám stále čo učiť, ale aj 
známi a príbuzní na Morave, hlav-
ne ujo Jardo a Honzo Dvořák. 

Máte možnosť porovnať poľov-
nícku a športovú streľbu. Ktorá je 
náročnejšia?
Obe majú svoje špecifiká. V poľov-
níctve je každá príležitosť jedineč-
ná, vystupuje tu mnoho faktorov, 
ktoré vám ju sťažujú alebo uľah-
čujú. Vzdialenosť, svetlo, prípadne 
porast – toto je niekoľko atribú-
tov, ktoré môžu ovplyvniť lovecký 
úspech. Aj napriek tomu by som 
športovú streľbu označil za nároč-

ŠPORTOVEC

Najväčšie úspechy
Športový strelec a tréner rtm. Mgr. Peter Plánovský sa 
narodil 4. mája 1974. Od roku 1992 je členom VŠC 
Dukla Banská Bystrica. Na svojom konte má viaceré 
športové úspechy. Medzi najvýznamnejšie patria tituly 
juniorského majstra Európy a sveta, tri svetové rekordy 
a niekoľkonásobné medailové umiestnenie v seniorskej 
kategórii na MS a ME. Vo voľnom čase sa venuje 
poľovníctvu a vábeniu zveri. V septembri 2010 sa stal 
majstrom Slovenska vo vábení rôznych druhov zveri.

Pre mňa je najlepším relaxom pobyt v prírode. V tomto  
mi poľovníctvo nesmierne pomáha.

Jeho záľubou je 
vábenie zveri.
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Od malého chlapca. Učil som sa 
hlavne popri otcovi. Teraz si vy-
mieňam skúsenosti s ostatnými ko-
legami, najmä s úspešným českým 
vábičom Petrom Joo a Lojzom Kaš-
šákom. Je totiž nevyhnutné stále sa 
vzdelávať. Občas stretávam ľudí, 
ktorí nie sú ochotní poradiť. Neraz 
sa mi to stalo aj pri športovej streľ-
be. Sú však aj takí, ktorí poradia 
nezištne. Uvedomujú si, že keby sa 
o svoje skúsenosti nepodelili, ich 
činnosť by nemala zmysel. Pova-
žujem to za vyšší profesionalizmus 
a veľmi si takýchto ľudí vážim. 

Je rozdiel medzi vábením v revíre 
a na súťaži?
Obrovský, súťaž je šou, v ktorej je 
potrebná istá dávka exhibicioniz-
mu. Všetko stojí a padá na odbornej 
úrovni rozhodcov. Osobne to be-
riem ako určitú osvetu verejnosti. 
Mne sa ráta vábenie v revíre, lebo 
iba príroda dokáže preveriť vaše 
schopnosti a posunúť vás ďalej.

Akú zver vábite najradšej?
Ťažko povedať. Všetko je výzva 
a v každom ročnom období je to 
iné. Veľmi rád chodím na líšky, tie 
sa dajú vábiť a loviť po celý rok. 
Samozrejme, jelenia ruja je pre 
poľovníka obrovským magnetom 
a s vábcom je zážitok ešte intenzív-
nejší. Ale asi najväčšiu radosť poci-
ťujem pri vábení srnčej zveri. Mám 
s ňou množstvo pekných zážitkov.

Text: Boris Groma

nejšiu. Venujem sa jej celý život, 
je to moje živobytie. Človek musí 
byť silná individualita, pretože po-
čas súťaže je pod enormným psy-
chickým tlakom, s ktorým sa musí 
vyrovnať sám. Buď ten tlak ustojíte 
a podáte výkon, alebo vás zlomí. 
V tom momente ste skončili, nemá-
te šancu uspieť.

Akých chýb pri streľbe sa dopúš-
ťajú poľovníci? 
Samotné chyby pri streľbe by som 
im asi nevytýkal. Strelecký ne-
úspech poľovníka sa zväčša začína 
pri starostlivosti o zbraň. Ja ju dá-
vam do auta jedine v puzdre. Ďal-
šími príčinami sú  prehnaná honba 
za trofejou a túžba vystreliť na zver. 
Tento moment, sprevádzaný veľ-
kým emocionálnym napätím, je pre 
mnohých začínajúcich poľovníkov 
najvýznamnejší. Pre nich je komora 
celé telo a neúspech na seba nedá 
dlho čakať. Najhoršie je, že niektorí 
začínajú celý život. Za nevyhnutné 
považujem aj ustrážiť si puškohľad. 
Okrem toho je dôležité používať je-
den druh streliva, na ktorý je zbraň 
nastrelená. Tieto dve veci poľovní-
ci často podceňujú a dovolím si tvr-
diť, že vo väčšine prípadov to stojí 
za ich neúspechom.

Hovorí sa – aj majster tesár sa 
utne. Stáva sa vám, že občas 
chybíte?
Samozrejme, nie som superman. Ak 
je niekto dobrý v športovej streľbe, 
neznamená to, že je automaticky 
dobrý aj v poľovníckej. Keď som 

poľoval na svojho druhého daniela, 
minul som. Občas sa to stane, aby 
sme si uvedomili, že sme len ma-
ličkí človiečikovia v tomto obrov-
skom priestore, akým je príroda. 
Ak chybíte, musíte dohľadávať, či 
už sami, alebo so psom, to je pr-
voradá povinnosť! Nasleduje zasa 
cesta na strelnicu, kontrolný výstrel 
a prípadne nastrelenie zbrane. 

Ktoré poľovnícke úspechy si naj-
viac ceníte?
Ako som už spomenul, poľovníc-
tvo je širší komplex činností a ne-
možno ho stotožňovať len s lovom. 
Držím sa zásady, že každej trofeji 
by mala predchádzať práca v reví-
re. Potom vám je aj Diana naklo-
nená. Neviem, čím to je, ale mám 
niekoľko trofejí chorých jedincov, 
najmä srnčej zveri. Ukončil som aj 
trápenie vlka, ktorého zrazilo auto. 
Všetko to boli nevyhnutné sanitárne 
zásahy. Je správne, keď je vyradený 
práve takýto jedinec. Za poľovníc-
ky úspech pokladám poslednú je-
leniu ruju, počas ktorej som robil 
sprievodcu kamarátovi. Správneho 
jeleňa sa mi síce privábiť nepoda-
rilo, no namiesto toho prišlo deväť 
iných. Počas celej poľovačky som 
privábil celkovo trinásť jeleňov. 
Lovecky sme počas ruje neuspeli, 
no boli to pre nás nádherné a doslo-
va magnetizujúce zážitky. 

Vlani v septembri ste sa stali 
majstrom Slovenska vo vábení 
rôznych druhov zveri. Odkedy 
vábite a kto vás to naučil?

Rozsiahla 
zbierka 

ocenení svedčí 
o vábičských 
a streleckých 

úspechoch.

Vzácna trofej 
vlka z Liptova.
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